

Frequently Asked Questions For Phase 2B Introduction And Registration At Maha Bodhi School

Latest Important Information

The Ministry of Education has on 9 September 2021 issued a press statement titled **Changes to the Primary One Registration Framework** which will take effect in 2022.

1. Who is eligible to register under Phase 2B registration exercise?

- (1) A child whose parent is directly connected to the Singapore Buddhist Federation (SBF).
- (2) A child whose parent is endorsed by MOE as being a community leader.

Note: It is SBF policy not to introduce parent volunteers in Maha Bodhi School.

2. Does having an introduction from SBF in Phase 2B stand a better chance of securing a place in the school than the other category?

All 2 categories stand equal chance, they are only eligible to register in Phase 2B registration exercise, whether one succeed in getting a place depends on the demand and supply situation. Balloting will be required if number of applicants exceeds number of vacancies and it will be conducted in accordance with MOE's rules and regulations for the time being in force.

SBF will only certify the child's eligibility for Phase 2B registration and there is no such thing as "Guarantee" or "Priority", neither it is on the first-come-first-served basis nor registration in advance by 1 or more years.

3. How do I go about obtaining the Letter of Introduction for Phase 2B registration?

Parent could obtain from SBF a blank Letter of Introduction which is printed on SBF Letterhead, fill-in all columns and arrange for it to be signed by a Introducer. Submit the completed Letter of Introduction together with a copy of child's birth certificate to SBF before the deadline.

Maha Bodhi School has been instructed by SBF not to accept any letter issued by other institutions with the exception of the aforesaid SBF's Letter of Introduction.

4. Does a Child of an Individual Member of SBF automatically eligible to register under Phase 2B?

No. Membership of SBF and Phase 2B eligibility are two separate matters. A member of SBF may request SBF for a Letter of Introduction, but it is the prerogative of SBF to decide on whether or not to introduce. MOE does not prescribe the house rules for Phase 2B registration for clan or religious organisations.

5. Can I make a donation to the school in exchange for a school place?

MOE has issued several directives explicitly prohibiting the practice of soliciting or accepting donations for school places, any person who is found to have engaged in such practices will be disciplinarily dealt with.

6. How will I know whether I have obtained SBF's endorsement?

You will be notified by SBF whether it has submitted its endorsement to MOE.

7. How is balloting being conducted?

With effect from 2018, balloting exercises for all phases will be conducted centrally at MOE HQ electronically, results will be sent to parents by SMS.

8. Should my child not being balloted, what else can I do?

You should register your child under Phase 2C at a nearer school which has a higher chance of success. And if you still want your child to be in Maha Bodhi School, you may register your child on the waiting list of Maha Bodhi School. For such cases, the school will administer your application strictly according to the procedure laid down by MOE.

9. Where can I find all information relating to Primary One Registration?

To know more about the entire Primary One Registration process and criteria, please visit MOE's website: www.moe.gov.sg

Updated on 9 July 2026

与小一 2B 阶段报读菩提学校 介绍程序有关的常遇问题

重大最新信息

教育部于 2021 年 9 月 9 日发表文告，宣布它已修订小学一年级报名框架。

1. 谁有资格在 2B 阶段在菩提学校报名？

- （1）学童的父母亲其中一人和新加坡佛教总会（佛总）有直接关系并获得佛总的介绍。
- （2）学童的父母其中一人是经教育部确认的基层领袖。

注：佛总的政策是菩提学校不招募家长义工。

2. 有佛总的介绍会比其他组人更有优先权在 2B 阶段获得学额吗？

以上两组人选的机会同等。他们只是有资格在 2B 阶段报名，至于能否获得学额，完全看届时 2B 的供需情况而定；若需要抽签，则完全根据教育部的现行条例与程序进行。

佛总只证明该学童有资格在 2B 阶段报名而已，没有“包有”和“优先权”这回事，更没有所谓的“先到先得”或“提前一年或多年报名”的安排。

3. 如何获取 2B 阶段的介绍信？

家长必须向佛总索取打印在佛总信笺的介绍信，填妥其所有栏目，经一位佛总现任理事介绍与签名后，在截止日期之前将介绍信连同学童出生纸影印本送交佛总办事处。

菩提学校接获佛总指示，除上述经佛总转呈的介绍信之外，其他途径与团体的介绍信一概不受理。

4. 佛总个人会员的子女自动有资格在 2B 阶段报名吗？

佛总的会籍和 2B 报名资格是完全不同的两回事，佛总会员可要求佛总介绍其子女在 2B 阶段，但决定是否要介绍是佛总的权利。教育部并不规范这项“家规”。

5. 可以通过捐款给学校以换取介绍信吗？

教育部明文严禁以索求或接受捐款以获得学额的做法，违例者将被依法处理。

6. 我怎么知道是否获得佛总的介绍？

佛总会正式通知您是否已经向教育部提交其介绍。

7. 抽签是怎样进行的？

从 2018 年起，各阶段的抽签工作集中在教育部总部并以电脑进行，无需家长亲自到现场观看，教育部会以手机短信通告家长抽签结果。

8. 2B 阶段不被抽中，接下来怎么办？

先在 2C 阶段在成功率较高的邻近学校成功取得学额，若有意转到菩提学校，须向校方登记在等候名单，待有空缺时，据教育部的转校程序处理转校申请。

9. 到哪里寻找小学一年级的整个报名程序？

可上教育部网址：www.moe.gov.sg 查询最新的报名程序与准则及其他详情。

2026 年 7 月 9 日更新